
Obec. zastupiteľstvo
Zberový kalendár
Počet obyvateľov 
sa stabilizoval
V zbere odpadu sme 
sa zlepšili
Úspešný rok cemen-
tárov
Bilancie obce
Lesné spoločenstvá
Kultúrnospoločen-
ský kalendár
Výročia Ladiec a 
Tunežíc v roku 2018 
Charita
O rybách a rybároch
Hasiči hodnotili 
a plánovali
Ako nám hrali
Školy
Futbal a stolný tenis

Prežili sme najkrajšie sviatky 
roka – Vianoce, privítali sme 
rok 2018 v atmosfére pokoja, 
zomknutosti rodiny i obce, to-
lerancie a odpúšťania. Staršia 
a stredná generácia spomína-
la na záľahy snehu spojené s 
týmto obdobím. V posledných 
rokoch sa romantika zasneže-
nej krajiny akosi vytráca. 
Aj rozlúčka so starým rokom 
v poslednú decembrovú noc 
bola v hmle, ale za prítom-
nosti veľkého počtu mladých i 
starších občanov, ktorí zaplnili 
priestranstvo pred Domom 
kultúry. 
Stretnutie bolo veselé, spon-
tánne, naplnené pocitom 
spolupatričnosti. Všetko pod-
porené dychovkou Ladčanka, 
vareným vínom a čajom a prav-
depodobne doteraz najväčším 
ohňostrojom v Ladcoch. 
Koniec roka a príchod nového 
núti ľudí bilancovať, zamýšľať 
sa nad sebou, nad svojou prá-
cou. Robíme tak viac-menej 
všetci: jednotlivci, rodiny, rôz-
ne spoločnosti, organizácie. 
Bilancuje aj obecná samosprá-
va, ktorá zaznamenala viditeľ-
ne úspešný rok i keď nie bez 
problémov. Aj v roku 2018 
bude rozvoj obce záležať na 
obvyklej, ba možno ešte inten-
zívnejšej spolupráci s organizá-
ciami, inštitúciami, podnikmi a 
všetkými občanmi. 
Keď čítate tieto riadky, je už 
február 2018. Teda rok si už 
odkrojil jednu dvanástinu. Ale 
i tak sa s nami zamyslite nad 
tým, aký bol ten predchádzaj-
úci rok. Píšeme o tom na strane 
4 tohto čísla Ladeckých zvestí. 
Nech sa Vám v roku 2018 spl-
nia všetky želania!
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Zberový kalendár triedeného odpadu na rok 2018
Triedený

odpad

Plasty

Kovový
šrot

Elektro

Jan.
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Mar.

14. 03.

21. 03.

Apr.
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Júl
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15. 08.
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12. 09.

19. 09.
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10. 10.

17. 10.

Nov.

14. 11.

Dec.

12. 12.

Na skládkach však končí príliš 
veľa odpadu,  a preto je stále 
čoraz ťažšie nájsť miesto, kam 
všetok odpad vyniesť. Skládky 
zaberajú a dlhodobo deva-
stujú územie, na ktorom sa 
nachádzajú, ale aj ich blízke 
okolie. Na druhej strane vláda 
SR plánuje zvýšenie poplat-
kov za skládkovanie, ktoré sa 
v konečnom dôsledku premi-
etne do poplatku za komunál-
ny odpad. Prioritou pre nás 
všetkých má byť znižovanie 
odpadu a jeho triedenie, aby 
sme sa vyhli následnému zvy-
šovaniu finančnej zaťaženosti. 
Po roku môžeme vidieť, že  
zmena bola úspešná. Komu-
nálny odpad sa za minulý 
rok znížil o 8,24 %  (zníženie 
o 34,61 t)  a triedený zber 4 
základných zložiek sa zvýšil 
o 7,75 %.
Pre neustále preplnené kon-
tajnery na separovaný zber a 
ich nedostatok pri bytovkách, 
sa v minulom roku uskutočnili 
aj viaceré stretnutia so spoloč-
nosťou Envi – pak, a.s., ktorá 
zabezpečuje triedený zber v 
našej obci. V polovici roka sa 
nám podarilo dohodnúť zme-
nu vo frekvencii vývozu kovov 
z 1x za 6 mesiacov na 1x za 3 
mesiace a preplácanie šiestich 
vývozov VOK skla zo zberného 
dvora. V druhej polovici roka 
sa uskutočnilo ďalšie stretnu-
tie, kde sme sa dohodli na pri-
daní 2 kontajnerov na papier. 
Na viac kontajnerov vraj ne-
máme nárok,  pretože podľa 
stanovených tabuliek, ktoré 
určuje Envi – pak, a.s., nevyka-
zujeme dostatočné triedenie 

V roku 2017 prešlo odpadové hospodárstvo v našej 
obci zmenami. Zmena vo VZN, ktorá určila počet ná-
dob na počet obyvateľov podľa miesta trvalého byd-
liska a následným polepením nádob na komunálny 
odpad, bola zo začiatku nevítanou zmenou.
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Benjamín Archuleta
Zara Mráziková

Novonarodeným deťom pra-
jeme zdravé a šťastné detstvo.

Emília Mihálková (68)
Štefan Kuman (61)

Anton Podmaninec (57)

Spolu s pozostalými zdieľame 
smútok za tými, ktorí nás navždy 

opustili. 

90 rokov
Antónia Zajacová
 (7. februára 1928)

80 rokov
Dušan Peterka 

(27. februára 1938)
Mária Kukuliašová 

(1. marca 1938)
Elena Zápalková 
(8. marca 1938)
Jozef Mikuška 

(19. marca 1938)

25. výročie sobáša
Ján Suchár a Janka 

rod. Faturová (Pravdová) 
18. marca 1993

Jubilantom prajeme zdravie, 
šťastie a spokojné ďalšie roky 

života. 

Z matriky 
obce

Z matriky 
obce

Narodené deti

Opustili nás

Jubileá

Kvalitatívne zmeny v zbere odpadu

tejto komodity. Pri skle sme 
žiadali frekvenciu zvýšiť na 1 x 
za 2 mesiace z pôvodnej 1 x za 
3 mesiace. K týmto zmenám 
však aj po prísľube k dnešné-
mu dňu  nedošlo. 
V roku 2010 vláda SR schvá-
lila Stratégiu obmedzovania 
ukladania biologicky rozloži-
teľných odpadov (BRKO) na 
skládky odpadov a povinnos-
ťou je zaviesť povinný separo-
vaný zber BRKO. Rozbehnutý 
projekt od roku 2015 na ob-
staranie kompostérov do do-
mácností, je stále neúspešný. 
V minulom roku bola výzva na 
obstaranie kompostérov zno-
va vyhlásená, naša obec sa 
do projektu zapojila, ale zatiaľ 
bezúspešne. 
Ako však separovať biologicky 
rozložiteľný komunálny od-
pad? Do úvahy prichádzajú 
dve možnosti a to komposto-
vanie vo vlastných kompos-
tovacích zásobníkoch alebo 
jeho ukladanie do hnedých 
nádob, ktoré sú vyvážané ur-
čenou spoločnosťou. 
Obec sa rozhodla za prvú 
možnosť z dôvodu, že popla-
tok zbernej spoločnosti, ktorá 
by vykonávala túto činnosť, 
by bola vyššia ako samotný 
poplatok za komunálny od-
pad. Občania bývajúci na by-
tovkách by mohli separovať 
BRKO zavedením komunit-
ného kompostovania. Komu-
nitné kompostovisko by bolo 
určené pre viac bytoviek a 
umiestnené tak, aby nikomu 
neprekážalo, ale aby bolo do-
stupné pre všetkých, ktorý sa 
budú chcieť do komunitného 

kompostovania zapojiť. 
Na zbernom dvore nám pri-
budol nový kontajner, ktorý je 
uzatvárateľný a slúži na skla-
dovanie tetrapakov a kartó-
nov. Aj vďaka novým sklado-
vým priestorom a občanom, 
ktorí separujú aj kartón a ne-
hádžu ho do komunálneho 
odpadu, sa nám podarilo zvý-
šiť vytriedenosť tejto zložky o 
1,72 % oproti roku 2016 (na-
výšenie o 12,83 t). Veríme, že 
aj keď sa nám zatiaľ nepoda-
rilo kapacitne vyriešiť kontaj-
nery na papier pri bytovkách, 
občania budú aj naďalej kar-
tón triediť a v kontajneroch na 
komunálny odpad bude mini-
málnou zložkou. 
Aj keď sa nám celková hmot-
nosť odpadu zvýšila o 28,91 
t, podstatné je, že komunál-
ny odpad sa znížil o 34,61 t. 
Porovnateľné zmeny sú aj 
v triedení základných zlo-
žiek komunálneho odpadu: 
papier a lepenka vzrástla 
o 1,72 % (nárast o 12,83 t), 
sklo sa zvýšilo o 3,75 % (ná-
rast o 27,80 t), plasty sa zvý-
šili o 1,37 % (nárast o 11,50 
t) a kovy sa zvýšili o 0,91 % 
(nárast o 7,17 t). 
Ostatné zložky odpadov sa 
zvýšili o 0,49 % oproti mi-
nulému roku. Celkovo za 
rok 2017 tvoril separovaný 
zber 28,87 %, z toho 25,42 
% tvorili základné zložky, 
ostatné zložky tvorili 3,45 
% a komunálny odpad tvoril 
71,13 %. 
Slovenská republika sa zavia-
zala, že každý rok sa bude 
snažiť znížiť množstvo komu-

nálneho odpadu a my veríme, 
že aj naša obec bude každým 
rokom mať komunálneho 
odpadu menej a prispejeme 
tým nielen k programovému 
vyhláseniu, ale hlavne k čistej-
šiemu životnému prostrediu.    

Ing. Zuzana Malovcová Seidl



Rok 2017 patril vo výrobe cementu v našej cementárni medzi tie 
najlepšie v 128-ročnej histórii. Dosiahli druhú najvyššiu výrobu.
V uplynulom roku vyrobili 680 000 ton slinku, 965 700 ton cementu. 

Také isté množstvo aj predali. V lome vyťažili 1 166 000 ton vápenca.
Zalistovali sme v kronike obce a vybrali sme pre vás päť najúspešnejších rokov, v 
ktorých vyrobili najvyššie množstvá cementu:
2008 – 1 037 000 ton | 2017 – 965 700 ton | 2014 – 957 000 ton | 2016 – 946 000 ton 
2015 – 945 200 ton

Posledné zasadanie obec-
ného zastupiteľstva v roku 
2017 sa konalo dňa 14. de-
cembra za prítomnosti sta-
rostu a 7 poslancov. 

Z celkového počtu bolo 
nad 15 rokov 2 172, detí 
do 15 rokov 376. Poteši-
teľný je stále sa zvyšuj-
úci priemerný vek oby-
vateľov. V roku 2017 bol 
40,64 roka.
Prehľad obyvateľov 
podľa veku a pohlavia:
Deti (do 15 rokov) spolu 
376, z toho dievčatá 204, 
chlapci 172.
Mládež (od 15 do 18 
rokov) spolu 68, z toho 
dievčatá 42 a chlapci 26.
Dospelí spolu 2 104, z 
toho ženy 1 085 a muži 

Matrikárka obce Ľubomíra Porubčanová nám poskytla demografické údaje za 
obec Ladce k 31. decembru 2017. Čísla o počte rôznych kategórií sú zaujímavé, ale 
nie prekvapujúce. Potešil stabilizovaný celkový počet obyvateľov (doteraz mierne 
každoročne klesal). Na konci roka 2017 nás bolo 2 548.

V programe bola správa hlav-
nej kontrolórky obce Ing. Mgr. 
Moniky Prekopovej o kontrole v 
Základnej škole. Poslanci schvá-
lili aj plány činnosti hlavnej kon-
trolórky obce na 1. polrok 2018.
Potom schválili Všeobecne zá-
väzné nariadenie o miestnych 
daniach a poplatkoch za odvoz 
komunálneho odpadu. Návrh 
predložila poslankyňa Ing. Mo-
nika Števanková. V obci sa zvýšil 
zber spôsobom separovaného 
zberu, znížil a zlacnil ostatný 
zber. Preto možno znížiť popla-
tok o 1 euro. 
Poslanci schválili preklenova-
cí úver vo výške 500 tisíc eur 
na financovanie rekonštrukcie 
Domu kultúry. 
Starosta informoval poslancov 
o možnosti získať nenávratný 
finančný príspevok na výstavbu 
zberného dvora a nákup techni-
ky na triedenie odpadu. Predpo-
kladaná potrebná suma je 350 
000 eur. Podiel obce je 17 500 
eur (5 %). Zastupiteľstvo súhlasi-
lo s podaním žiadosti na Minis-
terstvo životného prostredia SR. 
Ing. Alena Černotová predloži-
la návrh rozpočtu obce na rok 
2018 a výhľadovo na roky 2019 
– 2020. Predtým hlavná kont-
rolórka obce doporučila návrh 
schváliť. Za predložený návrh 
hlasovali všetci poslanci. 
RNDr. Branislav Lipták predložil 
poslancom návrh a rozpočet na 
informáciu, propagáciu a budo-
vanie identity obce. Poslankyňa 
Mgr. Beáta Kolenová doporučila 
návrh predložiť finančnej komi-
sii a komisii kultúry a športu na 
prerokovanie a vyjadrenie. 
Zastupiteľstvo schválilo novú 
členku komisie životného pro-
stredia Ing. Zuzanu Malovcovú 
Seidl. 
Pripomienky k osvetleniu, via-
nočnej výzdobe, parkovacím 
miestam a oprave hasičskej 
zbrojnice mali poslanci G. Me-
licherová, B. Turza, Mgr. B. Kole-
nová a F. Meliš. 
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Poslanci schválili 
rozpočet obce na 
rok 2018

Počet obyvateľov sa stabilizoval

Úspešný rok cementárov

1 019.
V roku 2017 nás navždy 
opustilo 19 občanov, čo 
je o 14 menej ako v roku 
2016. Z toho bolo 7 žien 
a 12 mužov. Najstarší 
obyvatelia, ktorí zomre-
li: Antónia Bajzová (96 
rokov), Ján Remo (91) a 
Anna Hriadelová (90). 
Najmladšia Nikola Caba-
nová (19).
Počet narodených detí 
sa oproti prechádzajú-
cemu roku takmer ne-
zmenil. Narodilo sa 26 
malých Ladčanov. Z 

toho bolo 16 dievčat a 
10 chlapcov. 

Najstarší občania
Dosť často sa stretáva-
me s otázkou o najstar-
ších občanoch. Zistili 
sme, že v Ladcoch žije 14 
„deväťdesiatnikov“ (stav 
na konci januára 2018).
90 rokov sa dožilo 6 ob-
čanov, 91 (3), 92 (3), 93 
(1), 95 (1). Z toho je 10 
žien a 4 muži. 
Nech im slúži zdravie a 
nech ich každým rokom 
pribúda. 



Medzi významnú činnosť patrili podujatia nábožen-
ského charakteru, ktoré sa okrem kostola sústredili 
aj na Skalné sanktuárium na Butkove. Vynikli nebý-
valou účasťou z celého Slovenska i zahraničia. 
Štandardná – i keď nie veľmi zmenená bola oblasť 
obchodu a služieb, dopravy a iných úsekov života 
v obci. 
Iste bolo aj dosť nedostatkov, ktoré objektívne i 
subjektívne sprevádzali počas roka Ladčanov. Časť 
z nich sa iste odstráni v roku 2018.
K informovanosti prispela webová stránka obce a 
veríme, že i Ladecké zvesti.
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Investičné akcie 2017

Plán 2018

BILANCIA  ROKA  2017

Aktéri života v obci sa zhodujú na tom, že minulý rok 
sa zapíše do pamäti ako úspešný. Niektorí občania 
zvyknú hodnotiť činnosť samosprávy iba podľa vidi-
teľných stavieb – podľa ich množstva a užitočnosti. 
Do kategórie životnej úrovne okrem obchodu, ciest, 
kanalizácie či vodovodu patrí aj životné prostredie, 
úroveň školstva, kultúrneho a športového vyžitia a 
ďalšie úseky spríjemňujúce a obohacujúce náš život. 
V kultúrno-spoločenskom živote sme zažili niekoľko 
podujatí, ktorých kultúrna hodnota prekonala všet-
ko predchádzajúce – kvalitou i návštevnosťou. 
Školstvo v zastúpení Materskou, Základnou školou, 
Odborným učilišťom a súkromnou ZUŠ si zachovalo 
dobrý štandard a zlepšili sa niektoré jeho materiál-
ne podmienky. 
V oblasti životného prostredia sa venovala veľká po-
zornosť zeleni. Najviac potešil vzťah občanov k se-
parovanému zberu.
Organizácie a združenia uspokojovali svoje členstvo 
nápaditými a zaujímavými akciami, vyžadujúcimi 
často veľkú obetavosť ich organizátorov. 

Modernizácia Domu kultúry (1 122 615 eur)
Rekonštrukcia telocvične ZŠ (45 000)
Kamerový systém (18 842)
Podpora opatrovateľskej služby (5 557)
Detské ihrisko v Tunežiciach (10 413)
Rekonštrukcia chodníka – Hviezdoslavova ulica (25 961)
Dni obce (4 977)
Oplotenie Materskej školy (15 000)
Zabetónovanie ryhy po kanalizácii – Štúrova ul. (3 000)
Oprava komunikácie v Horných Ladcoch (35 000)
Výstavba oporného múra v Horných Ladcoch (40 000)

Všetky akcie sú v hodnote 1 389 937 eur. Z toho je 
zo štátneho rozpočtu 98 445 eur, z Európskych fon-
dov 1 066 484 eur, z darov 8 000 eur a z prostriedkov 
obce 139 007 eur. 

V roku 2018 medzi dominantné stavby pa-
trí modernizácia Domu kultúry, ktorej úplné 
dokončenie je plánované na prvú polovicu 
roka 2018. 
Ukončilo sa vybavovanie stavebného povo-
lenia na chodník do Tunežíc. Nasleduje vý-
berové konanie a po výbere stavebníka rea-
lizácia stavby. 
Do kategórie priorít patrí aj vybudovanie 
kanalizácie na Štúrovej ulici – časť Za kaš-
tieľom. 
Počíta sa aj s ďalšími opravami miestnych 
komunikácií a chodníkov, úpravou detských 
ihrísk. 
Obecná samospráva verí, že sa jej podarí re-
alizovať doteraz na prekážky narážajúcu re-
konštrukciu verejného osvetlenia.

V Ladeckých zvestiach sme počas celého roka 
2017 sledovali významné podujatia, stavebné a 
rekonštrukčné akcie, školské, športové, kultúrne 
i náboženské udalosti.
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Informácia o život-
nom prostredí

V centre pozornosti lesné práce

Aj v Ladcoch starostlivosť o les

V roku 2017 z jednotlivých výrobných 
zariadení a kotolní vypustili 51 ton tu-
hých znečisťujúcich látok, čo je polo-
vičná hodnota emisného limitu. Toto 
množstvo je podstatne nižšie ako v 
roku 2016. Dôvodnom je uvedenie do 
prevádzky nového slinkového sila a do-
pravy slinku do prevádzky. 
Účinnosť odprášenia technologických 
zariadení je viac ako 90 %-ná. 
Plynných znečisťujúcich látok, najmä 
oxidov dusíka, vypustili do ovzdušia po-
rovnateľné množstvo ako v roku 2016. 
Za vypustené emisie zaplatí cementá-
reň Štátnemu fondu životného prostre-
dia 114 700 eur. 
Odpadové vody vznikajúce v prevád-
zke sa čistia v mechanicko-biologickej 
čistiarni, z ktorej sa vypúšťajú do Lúč-
kovského potoka. V roku 2017 vypustili 
154 726 m3 vôd chladiacich a 6 996 m3 
vyčistených splaškových vôd. Znečiste-
nie bolo 15 mg/l – povolená koncentrá-
cia je 20 mg/l.
Odpadové hospodárstvo sa uberalo 
podobnými cestami ako v predchádza-
júcom roku. Podieľali sa na zneškodňo-
vaní odpadov, čím znižovali zaťažova-
nie prírody. V rotačnej peci zhodnotili 
4 021 ton gumového odpadu a 21 532 
ton upraveného zmesového odpadu 
do formy alternatívneho paliva. 
V boji proti BSE pálili mäsokostné múč-
ky, celkom v množstve 26 644 ton. 
Už niekoľko rokov je možné o stave vy-
púšťania emisií z komína rotačnej pece 
o aktuálnom stave sa presvedčiť na in-
formačnej tabuli monitorovacieho sys-
tému, ktorý kontroluje nezávislá skupi-
na Enviro Team Slovakia z Košíc.

Lesné pozemkové spoločenstvo a Urbárske pozemkové spoločenstvo v Ladcoch bude mať 
výročné Zhromaždenie síce až v apríli t.r., ale jeho predseda nám poskytol už teraz niektoré 
informácie o činnosti týchto spoločenstiev. 
Už v jarných mesiacoch sa rozbehli niektoré práce v lese. Rozmiestnili lapače na ochranu 
ihličnatých stromov proti kôrovcovi podkôrnemu. Počas roka sa potom stromy v Bukovine 
a Dielci vyťažili a drevo predalo. Vyčistili sa priestory od náletových drevín Pod lavičkami a 
Chobote (vykonalo PD Košeca a p. Chleban). V apríli sa vyňal porast 252 od Lesného úradu 
Považská Bystrica a potom sa vyznačili hranice v teréne.  Dňa 31. mája 2017 spoločenstvám 
daňový úrad ukončil platcu DPH. Dňa 4. júla 2017 sa vyhlásilo zvýšené nebezpečenstvo 
vzniku požiaru v lesných porastoch. Začali sme hliadkovú činnosť, ktorá trvala až do začia-
tku septembra. Zo zvláštnych udalostí možno spomenúť nutnosť vyrezať rizikový orech v 
Horných Ladcoch, ktorý ohrozoval peších chodcov, okolité rodinné domy, prechádzajúce 
autá a elektrické vedenie. Z ďalších prác treba spomenúť vyznačenie dokončenia nalieha-
vej ťažby v poraste 175, ktoré vykoná firma Forestra. Brigádnici pokračovali vo vykášaní 
trávy v mladých porastoch a natieraní stromkov proti ohryzu lesnou zverou. 
V priebehu roka sme vyrovnali vstupnú cestu a nádvorie pri našej budove (obchod AMV).
Všetky úlohy, ktoré spoločenstvá prijali pre rok 2017 sa splnili vďaka dobrej práci výboru, 
brigádnikov a ďalších, za čo im patrí vďaka.    Rudolf Hriadel, predseda

Organizovala sa práca tiež s výrubom 
kôrovcovej kalamity a následný predaj 
drevnej hmoty za najvýhodnejšiu cenu. 
Nemalé úsilie a pozornosť venuje výbor 
spolupráci s právnickou kanceláriou, kto-
rá naše spoločenstvo zastupuje v súdnom 
spore týkajúceho sa vlastníctva k pozem-
ku zabratého na ťažbu kameňa v kameňo-
lome Tunežice. Neustále hľadáme cesty k 
urýchleniu tohto sporu, lebo vieme, že je 
kľúčom k lepším finančným výsledkom pre 
všetkých spolumajiteľov v spoločenstve. 
S patričnou hrdosťou dodávam, že všetky 
práce v lese stíhame organizovať a splniť 
vďaka zodpovednej práci celého výbo-
ru, najmä hospodárovi Mikuškovi Jánovi 
a tímu členov i nečlenov spoločenstiev. 
Všetci ochotne na všetky potrebné práce 
dokázali nastúpiť. 
Boli to práce: výsadba mladých stromče-
kov, natieranie proti ohryzovaniu lesnou 
zverou, obkášanie a dosadzovanie vy-
schnutých alebo inak znehodnotených 
stromčekov. Náročnejšiu prácu mala sku-
pina s upratovaním lesa po ukončenej 
ťažbe. 

Považská cementáreň, a.s. tak ako 
každý rok, informovala obecný 
úrad o vplyve prevádzky cemen-
tárne na stav životného prostre-
dia v obci. 

Aj v tomto roku stáli v centre našej pozornosti v Tunežiciach lesné práce a 
povinnosti najmä v otázke odborného ošetrovania mladých vysadených 
stromčekov. Naším cieľom bolo aj organizovanie neplánovanej práce po 
veterných kalamitách, ktoré lámali a vyvracali v lesnom poraste stromy. 

Možno to znie ako chválenkárstvo, ale 
vďaka nášmu veku a bohatým skúsenos-
tiam sme vedeli mnohé práce v lese kva-
litne zvládnuť a zaručiť v lesnom poraste 
poriadok, ku ktorému nás vedie odborný 
lesný hospodár Ing. Vladimír Hojdík. 
Patrí sa poďakovať členom výboru meno-
vite z dôvodu, pretože končí jeho 5-ročné 
pôsobenie. Vo funkcii podpredsedu zod-
povedne pracoval Jozef Češko. Vo funkcii 
hospodára sa dobre osvedčil Ján Mikuš-
ka. Vo funkcii zapisovateľa a pokladníka 
zodpovedne pracovala Jožka Kňažková. 
Vo funkcii ekonóma spoločenstva dôsled-
ne pracovala Dana Letková. Ako členov 
výboru, ktorých môžem tiež označiť ako 
zodpovedne pracujúcich pri organizovaní 
a rozdeľovaní práce v každom mesiaci v 
roku boli Jozef Mikuška, Miroslav Kvasni-
ca a Ján Baška. Ak niektorý z týchto čle-
nov bude zvolený do výboru aj na ďalšie 
obdobie a budú sa venovať práci ako do-
teraz, bude to prospešné pre celé spolo-
čenstvo. Lesu zdar!

Vladimír Kvasnica, 
predseda výboru spoločenstiev LD a ZU

Životné prostredie

Foto: Mgr. Miroslav Lipták
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Na Nový rok – 1. januára 2018 sa pro-
stredníctvom miestneho rozhlasu k obča-
nom prihovoril starosta Ing. Jaroslav Koyš. 
Okrem stručného zhodnotenia roku 2017 
a perspektívach na rok 2018 poďakoval 
všetkým, ktorí sa o úspešný rok zaslúžili a 
vyslovil presvedčenie, že rovnako úspešný 
bude aj rok nasledujúci. 
Už sa v našej obci stal tradíciou Starostov-
ský guláš. 9. decembra 2017 ho pripravil 
pre občanov starosta so svojou rodinou 
pred Domom kultúry. Okrem gulášu a 
držkovej polievky nechýbalo ani varené 
víno, čaj a hudba Fonetik. Tí, ktorí prišli, 
neobanovali.

Výročia Ladiec 
a Tunežíc v roku 
2018

Starosta občanom

Kalendár podujatí v roku 2018
Kultúra

február

júl

august

septemb er

októb er

novemb er

decemb er

marec

aprí l

máj

jún

08.02.2018, štvrtok
Fašiangy v materskej škole. Program detí 
a rodičov žiakov MŠ. Začiatok o 15.00 hod.
10.02.2018, sobota
Fašiangy, zabíjačkové špeciality. 
Začiatok o 12.30 hod.

21.07.2018-22.07.2018, sobota-nedeľa
Dni obce Ladce 2018.

29.08.2018, streda
Pietna spomienka pri príležitosti SNP.
Začiatok o 19.00 hod.

01.09.2018, sobota
Národná púť na horu Butkov.
Začiatok o 13.00 hod.
09.09.2018, nedeľa
Hody a svätá omša v Tunežiciach.
Začiatok o 10.30 hod.
16.09.2018, nedeľa
Hody v Horných Ladcoch a svätá omša na 
Skalke. Začiatok o 10.30 hod.

26.10.2018, piatok
Uvítanie novonarodených detí do života 
v obci Ladce. Začiatok o 16.00 hod.

03.11.2018, sobota
Komunálne voľby
17. 11. 2018, sobota
Katarínsky ples. Začiatok o 19.00 hod.

01.12.2018, sobota
Rozsvietenie vianočného stromčeka v 
MŠ. Začiatok o 16.00 hod.
02.12.2018, nedeľa
Adventný koncert v DK Ladce.
Začiatok o 17.00 hod.
06.12.2018, štvrtok
Mikuláš v kostole. Začiatok o 17.00 hod.
14.12.2018, piatok
Stretnutie pri jedličke. Program žiakov ZŠ 
pre rodičov v DK. Začiatok o 16.00 hod.
31.12.2018, pondelok
Privítanie Nového roka 2019, 00.30 hod. oh-
ňostroj pred DK v Ladcoch. Od 22.00 hod.

28.03.2018, streda
Deň učiteľov. Stretnutie učiteľov s vede-
ním obce. Začiatok o 15.00 hod.

08.04.2018, nedeľa
Hody v Ladcoch. Svätá omša o 10.30 hod.
21.04.2018, sobota
Pálenie Ďura na Skalke. Tradičná vatra v 
Horných Ladcoch. Začiatok o 19.00 hod.
30.04.2018, pondelok
Pietna spomienka pri príležitosti ukonče-
nia 2. sv. vojny a oslobodenia Ladiec.
Začiatok o 19.00 hod.

05.05.2018, sobota
Ladecký kotlík 2018. VI. ročník súťaže vo 
varení gulášu. Začiatok o 11.00 hod.
13.05.2018, nedeľa
Deň matiek. Program detí a hudobného 
hosťa pre mamičky a babičky.
Začiatok o 16.00 hod.
19.05.2018, sobota
Svätá omša na hore Butkov.
Začiatok o 13.00 hod.
25.05.2018, piatok
Uvítanie novonarodených detí do života 
v obci Ladce. Začiatok o 16.00 hod.
27.05.2018, nedeľa
Prvé sväté prijímanie v Ladcoch.
Začiatok o 10.30 hod.

1698 – Najstaršia známa pe-
čať obce Ladce.
1813 – Najväčšia povodeň v 
známej histórii Považia.
1883 – Na trati z Trenčína do 
Žiliny prešiel prvý vlak.
V Ladcoch založili DHZ (Oh-
ňohasičský zbor).
1893 – Stavba prvej budovy 
Ľudovej školy v Ladcoch.
1913 – Postavili školu v Tu-
nežiciach.
1918 – Vznik ČSR. 
100 rokov od skončenia prvej 
svetovej vojny.
Počas vzbury v Kragujevaci za-
strelili Š. E. Bednárika. 
Maďarskí vojaci zastrelili v Lad-
coch F. Minárika a A. Aninovú.
1928 – Ladčianskí hasiči kúpi-
li prvú motorovú striekačku.
V Ladcoch sa narodil Ladislav 
Mikuška, významný slovenský 
rusista  a dekan Prírodove-
deckej fakulty UK. 
1938 – Elektrifikovali obec 
Tunežice.
1953 – Slávnostne otvorili 
novopostavený Dom kultúry 
v Ladcoch.
V obci vznikol Zbor pre ob-
čianske záležitosti.
1958 – Založili Jednotné roľ-
nícke družstvo v Tunežiciach.
V Ladcoch vzniklo celoobec-
né JRD.
1978 – Veľký dychový or-
chester ZK ROH Ladce sa zú-
častnil na pamätnom  
festivale vo Francúzsku.
1988 – Elektrifikovali želez-
ničnú trať.
1998 – Dali do prevádzky je-
den prúd diaľnice D1

10.06.2018, nedeľa 
Deň detí a rodiny. Súťaže a hry pre deti a 
rodičov. Začiatok o 15.00 hod.
22.06.2018, piatok
Vedomostná akadémia ZŠ. Program pre 
žiakov a rodičov detí. Začiatok o 15.00 hod.
23.06. a 24.06.2018, sobota a nedeľa
Dni mesta Kelč (partnerské mesto v rámci 
cezhraničnej spolupráce).

V pláne chýbajú niektoré významné podu-
jatia, ktoré sa konajú každoročne, ale nie je 
doteraz známy termín ich uskutočnenia. 
Sú to napr. Deň cementárov, hasičské súťa-
že, futbalové turnaje, Koyšove Ladce a iné.
Nie sú tam ani akcie, ktoré pripravujú pre 
svojich členov iné organizácie, zväzy a 
združenia. 
O všetkých podujatiach vás budeme včas 
informovať na webovej stránke obce, pla-
gátmi, v miestnom rozhlase a pochopiteľne 
aj na stránkach Ladeckých zvestí. 



Bez činu zostáva aj najkrajšia myšlienka bezcenná.
Ak sa domnievaš, že celý svet je zlý, tak si uvedom, 
že sa skladá aj z ľudí ako si ty.
Kedysi sa ľudia stávali otrokmi násilím, dnes ich zo-
tročuje množstvo peňazí.
Pre nás je lepšie, keď o nás vypovedajú skutky, než 
prázdne slová.
Ježiš žil a umrel zbytočne, ak sme sa od neho ne-
naučili usporiadať si svoje životy podľa večného 
zákona lásky.
Veľkosť človeka rastie tou mierou, akou sa usiluje 
rozmnožiť dobro spolublížnych.

M. Ghándí
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Spravodaj Ladeckej 
Farskej charity

Farská charita Ladce
Človek je obraz Boha a nie 
Bohom. Zabúdame na to. 
Sme pyšní na svoju slobodu a 
urputne ju bránime. Žiadame 
ju pre seba celú, keď ju ale po-
užívame zle, „prosíme“ Boha, 

aby prišiel napraviť naše omyly a ošetriť naše rany.
Z knihy Rozprávaj mi o láske od Michel Quoist

Charita - od slova caritas-
-cennosť - je milosrdná láska, 
ktorá sa prejavuje skutkami v 
službe núdznym, nesmie byť 
privátnou kresťanskou aktivi-
tou, ani nesmie ísť čisto len o 
materiálnu pomoc, ale hlavne 
o lásku. Prejavovať sa má v 
zmysle Ježišovho učenia, že 
láska je pre každého. Prevláda 
názor, že čo je pre každého, 
bez rozdielu akéhokoľvek po-
stavenia, nemá vysokú cenu. 
To povedzte kráľovi v rozpráv-
ke Soľ nad zlato, keď musel 
jesť neslané jedlá. Práve láska 
je takou soľou života. Je pre 
každého, každý ju potrebuje, 
a kto ju  mal a prišiel o ňu, vie, 
že stratil niečo, čoho cena sa 
nedá vyčísliť. Život bez lásky 
stráca zmysel, chuť. Charita 
je láskou, ktorá sa dá pretaviť 
do cestovín, cukru, soli, múky, 
konzervy, oblečenia, topánok, 
finančných prostriedkov, pri-
krívok, uterákov, pohladenia, 
vypočutia, podania rady, od-
vozu k lekárovi... Možností je 
nespočet, ale len ak to robíme 
všetko s láskou, je to pomoc. 
Nikdy nesmieme sledovať iný 
zámer. Vždy musí ísť v prvom 
rade o toho konkrétneho člo-
veka alebo skupinu ľudí. A 
potom naozaj platí, že pomo-
cou ľuďom v núdzi vydávame 
svedectvo o Božom milosr-
denstve. 
Dostali sme niekoľko ponúk 
ohľadom zberu šatstva, ale 
my nevieme šatstvo v rám-
ci Ladiec a blízkeho okolia 
upotrebiť, určite nie v takom 
množstve, ako ponúkate. Ak 
nechcete podporiť Červený 
kríž cez plechové kontajnery 
v zbernom dvore OU Ladce, 
potom je tu možnosť zavie-
zť šatstvo do Žiliny do Cha-
ritného domu sv. Vincenta 

– tel. 041-724 47 95, e-mail 
dchvincent.za@gmail.com. 
Farská charita v Ladcoch ne-
disponuje nákladným ani 
iným autom, dokonca ani po  
niekoľkých výzvach sa ne-
prihlásil dobrovoľník, ktorý by 
šatstvo hromadne odviezol. 
Preto sa, prosím, nehnevajte, 
že odmietame aktivity v tom-
to ohľade, ak sa totiž budeme 
starať o staré šatstvo, ktoré 
nepotrebujeme, nebudeme 
sa môcť starať o ľudí, ktorí to 
potrebujú. 
Sú medzi nami ľudia, čo ne-
majú občiansky preukaz, 
kartičku poistenca alebo po-
trebujú odvoz na úrad sociál-
nych vecí a vybavovať dávky... 
Sú tu rodiny, ktoré sa vlastnou 
chybou alebo chorobou ale-
bo iným spôsobom dostali do 
problémov, väčšinou finanč-
ných. Pre nich potrebujeme 
drogériu ako šampóny, pracie 
prostriedky, sprchové gély, 
čistiace prostriedky, toaletný 
papier, zubné pasty, kefky, 
pre dospelých aj deti, trvanli-
vé potraviny, školské potreby, 
plienky, vlhčené servítky... Ale 
pre nedostatok priestorov ne-
môžeme urobiť veľkú zbierku, 
nie je to kde uskladniť. A tak 
to prebieha tak, že ihneď ako 
nám niekto dovezie drogériu 
alebo potraviny, je to rozde-
lené. Nikdy neposkytujeme 
finančnú pomoc v zmysle, 
že dáme peniaze. Každý cent 
použitý v charite musí byť 
podložený dokladom.  Na to 
sú predpisy. A pomoc sa musí 
robiť zodpovedne nielen k 
druhým, ale aj k sebe samým. 
Boh stvoril človeka na svoj 
obraz. V každom človeku, 
nech je akokoľvek a čímkoľ-
vek „zdeformovaný“, musíme 
vydieť tento prvotný Boží 

zámer. Nikdy ho nepovažu-
jeme za menejcenného. Platí 
zásada, že na človeka sa ni-
kdy nepozeráme zhora, len 
ak mu pomáhame vstať zo 
zeme. Slušne vychovaný člo-
vek, kresťan-nekresťan, musí 
poznať hodnoty ako ľudská 
dôstojnosť, život v nádeji, 

podpora a ochrana rodiny, 
láska a spravodlivosť, sloboda 
a zodpovednosť. Ale o tom 
zase inokedy.
Prajem všetkým požehnaný 
čas.

Za Farskú charitu 
v Ladcoch 

Katarína Filiačová
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Všetci sa chcú dožiť vysokého 
veku, ale nikto nechce zostar-
núť. Veď komu by bolo príjemné 
len tak v zabudnutí vegetovať. 
Každý chce byť aktívnym senio-
rom, nie zábudlivým dôchod-
com. Poznám mnohých, ktorí 
sa po celý život tvária dôležito, 
robia kariéru, majú dobre pla-
tenú náročnú  prácu, cestujú, 
potrebujú udržiavať vplyvné 
kontakty. Takí bývajú najviac 
zaskočení, keď  s pribúdajúcim 
vekom nastávajú zdravotné 
problémy a obmedzenia. Zrazu 
sa rýchlejšie unavia, priberajú 
na váhe, pociťujú bolesti najrôz-
nejšieho druhu, koža naraz oví-
sa, vlasy vypadávajú, v lepšom 
prípade ošedivejú. Namiesto 
toho, aby prijali realitu takú, aká 
je, utekajú k najlepším dokto-
rom, nechajú si robiť všakovaké 
vyšetrenia, obávajú sa o svoj 
život. Je to pochopiteľné. Ibaže 
lekári im väčšinou oznámia ne-
milú skutočnosť. Nastala jeseň 
života, sily ubúdajú, organiz-
mus prirodzene starne. Štatis-
ticky je dokázané, že ľudí nad 60 
rokov pribúda, jednoducho sta-
roba sa šíri ako epidémia, ako 
vtáčia chrípka. Seniori, zvyknutí 
na doteraz aktívne pracovné 
tempo, chcú nasadiť lieky! Keď 
im už to strašné starnutie diag-
nostikovali, treba ho zaraz liečiť! 
Ak sa proces starnutia nepodarí 
zastaviť, aspoň sa pokúsme ho 
pribrzdiť. Pretože dôchodcov 
už nikto nechce. Sú zábudliví, 
hluchí a neznesiteľní. Vtedy hľa-
dajú tí, ktorých táto nemilá ne-
moc postihla, všetky možné aj 
nemožné spôsoby spomalenia 
jej prejavov. Cvičia jogu, behajú 

Dnes o starnutí...
ráno akoby ich naháňali, jedia 
zrazu zdravšie, zameriavajú 
všetku energiu, čas a pozornosť 
na seba, svoje telo, imidž, výzor. 
Pestujú kult tela ešte viac ako 
zamlada. Vitamínami, boto-
xom, omladzujúcimi injekciami 
chcú vyliečiť, ale čo vlastne? 
Veď na starobu v lekárni nieto 
lieku. Avšak možno stačí málo. 
Zamerať sa na to, čo by ich ba-
vilo, venovať sa svojim koníč-
kom, záujmom, nejakej činnosti, 
ktorú nemohli vykonávať pre 
nedostatok času v práci. Tráviť 
voľné chvíle so svojimi blízkymi, 
vnúčatami, priateľmi. Tancovať, 
čítať, maľovať, tešiť sa z každého 
nového rána. Nehanbiť sa za to, 
že kolená bolia, že už nezdoláme 
najvyšší vrch na svete a ani ten o 
meter menší. V rámci možností  
si vychutnať život vo farbách 
jesene. Pretože nie každému sa 
dostane tej výsady, nie každý 
má tú krásnu šancu zostarnúť . 
To je tiež dar, ktorý by sme mali 
prijať s úsmevom a láskou. 
...pevne verím, že moja staro-
ba bude zhovievavá a počká 
na mňa... 

Janette

Zo života ...
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Keď sa ma niekto spýta, čo 
robím, kde pracujem, tak 
s úsmevom odpoviem, že 
som opatrovateľka. Nuž 
áno, opatrovateľka  u nás 
na Slovensku, smejem sa 
zároveň. Prečo nejdem 
pracovať von, do Rakúska, 
či inde, alebo či túto robo-
tu nechcem prestať robiť? 
Veď je nedocenená, a to 
najmä finančne. Tak na tie-
to a podobné otázky som 
si už za tie roky zvykla. Nie 
všetci si môžeme dovoliť 
odísť od rodiny. Dokonca 
sa priznám, že ma hnevá, 
keď  by som mala nieko-
mu vysvetľovať alebo sa 
hanbiť, že chcem ostať tu 
a pomáhať našim sloven-
ským seniorom. Veď aj 
u nás treba makať, i keď 
len za vatikánsku menu :) 
Asi by mi skutočne pred 
časom nenapadlo, že na-
stúpim do opatrovateľské-
ho kurzu a šup, idem sa 
starať o starších ľudí. Keby 
naša mama neochorela, 
tak by som sa neodhod-
lala. Predsa len nie je jed-
noduché zo dňa na deň vi-
dieť matku, neskôr aj tatu, 
ako potrebujú pomoc v 
ťažkej chorobe. Tak som 
sa pustila do roboty. Nau-
čila som sa veľa. Ozajstná 
škola života. Bola som s 
rodičmi, keď odchádzali 
na druhý svet. Neskôr som 
praxovala v domove soci-
álnych služieb aj na palia-
tívnom oddelení. Načisto 
sa mi obrátil život naruby. 
Z vymaľovanej reportérky 
sa razom stala osoba, kto-
rá bojovala so slzami, s do-
jatím, keď kŕmila pacien-
tov v terminálnom štádiu 
rakoviny. Mojimi klientmi 
sa stali práve zomierajúci. 
Väčšinou som sa venovala 
práci v domácom prostre-
dí, vždy na pár mesiacov, 
ktoré im ešte ostávali. 
Stala som sa súčasťou ich 
životov. Dochádzala som 
k nim domov, kde som 
sa venovala nielen ťažkej 

Príbehy na pokračovanie...
drine, lebo aj tak som to 
na začiatku vnímala, ale 
postupne sme sa stávali 
priateľmi. Vstupovala som 
predsa do ich intimity, 
nazerala do ich duše. Nie 
raz sa mi stalo, že som sa 
pristihla pri spiacej žene, 
ktorá bola unavená a už 
nevládala ani dýchať, že 
premýšľam, ako bola ke-
dysi veselým dievčaťom, 
mladým žieňaťom s hla-
vou plnou ideálov, snov a 
túžob.  Ako si predstavo-
vala svoju cestu inak, než 
sa jej život vyvinul. Vydala 
sa, porodila deti, žila, smi-
ala sa, ľúbila a teraz odchá-
dza na druhý svet v mojej 
prítomnosti. Preto som sa  
snažila a vždy budem, po-
kiaľ to bude možné, dávať 
zo seba to najlepšie. Nie 
je to med lízať, to iste nie. 
Ale ten pocit zadosťučine-
nia je na nezaplatenie. 
V tomto období pracujem 
v charitnom dome u se-
stier sv. Vincenta de Paul. 
V dome plnom rehoľných 
sestier. Starších i mladších. 
Zdravých aj chorých. Ob-
čas si kladiem otázku, kde 
som sa tu vzala. Behám 
hore-dole po schodoch, 
počuť ma na každom po-
schodí. Snažím sa vnášať 
do ich životov humor, lás-
ku a porozumenie. Zrej-
me to nejakým zázrakom 
funguje obojstranne, lebo 
denne sa mi dostáva na 
oplátku za moju prácu 
láskavosti, pochopenia, 
úsmevu aj vďaky. Takej tej 
ozajstnej, ktorú cítim v po-
hľade, v stisku ruky, v ich 
požehnaniach, ktorými 
ma zahŕňajú... Je zaujíma-
vé, ako ma prijali medzi 
seba, lebo ja nie som zrov-
na vzor extrazbožnej oso-
by, :) som skôr liberálna 
katolíčka, ako ma niektorí 
nazvali. Zastávam názor, 
že kto chce pomáhať a ko-
nať dobro s odhodlaním 
a srdcom na dlani, robí 
dobre. Tak, napísala som 

o sebe dosť. Celkom iste 
som jedna z mnohých. 
Opatrovateľka. Skutočne 
vyslovujem toto slovo s 
hrdosťou. Na seba aj na 
svoje povolanie. A prav-

daže si cením prácu kaž-
dej jednej z vás, ktoré ste 
opatrovateľkami telom i 
dušou. Vytrvajte, nerobíte 
to nadarmo...
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O rybách a rybároch

Hasiči hodnotili a plánovali

Ako nám 
hrali

Dychová hudba Ladčanka

Hudobná skupina Fonetik

Nezabudneme

Rybári v našom regióne majú k dispozícii pomerne veľa zaryb-
nených plôch a vodných tokov. Mestská organizácia Slovenské-

ho rybárskeho zväzu v Dubnici nad Váhom obhospodaruje 12 kaprových 
vôd lovných, 2 kaprové chovné, 15 pstruhových vôd lovných a 5 pstruho-
vých chovných. Kaprové stojaté vody zaberajú dohromady 85 hektárov. 
Obvodová organizácia Ilava (patria tam aj Ladce) má pridelených 6 stoja-
tých kaprových plôch (22 ha) a 6 pstruhových lovných vôd.
Rybárstvo u nás je organizáciou a ako taká sa nevyhne určitým pravi-
dlám, poriadku, administratíve. Okrem povolenia na rybolov, ktoré sa ob-
novuje každým rokom, si rybár svoje úlovky zapisuje do sumára (záznam 
o dochádzke k vode a úlovkoch). Sumár pravdivo vyplnený odovzdá 
svojmu hospodárovi do 15. januára. Zhodnotenie hospodármi všetkých 
obvodných organizácií je potom podkladom pre vypracovanie zarybňo-
vacieho plánu. 

Dychová hudba v Ladcoch takmer 
po sto rokoch svojho vzniku (zalo-
žili ju v roku 1921) má generačné 
problémy. Dalo by sa povedať, že 
v obsadení Ladčanmi už zanikla. 
Z takmer 40-členného orchestra, 
ktorý v sedemdesiatych a osem-
desiatych rokoch minulého storo-
čia šíril slávu ladčianskych a tune-
žických hudobníkov nás väčšina 
navždy opustila a ostatní napriek 
presviedčaniu nie sú ochotní hrať. 
Ak chce teda Ladčanka ďalej žiť, 
musí sa skladať takmer iba z cud-
zích hudobníkov z okolitých obcí, 
najmä z Košece a Nemšovej. 
Ladčanka napriek týmto ťažkos-
tiam žije, o čom svedčí jej popu-
larita a „zamestnanosť“ najmä na 
rozlúčkach s pozostalými. V roku 
2017 hrala na pohreboch celkom 
71-krát. Najviac v Nemšovej (17), 
v Ladcoch (12), v Ľuborči (5) atď. 
Hrali aj na oslavách a kultúrnych 
podujatiach, hodoch a iných príle-
žitostiach. 
Do osemdesiat vystúpení za rok 
svedčí aj o kvalite dychovej hud-
by, o jej kultúrnej a spoločenskej 
potrebe. 
Kapela v roku 2017 pracovala pod 
vedením jej vedúceho Bohumila 
Ištvánika a umeleckého vedúceho 
Jozefa Králika. 

B. Ištvánik

O obľube tejto hudobnej skupiny a 
jej žánrovej pestrosti svedčí ich frek-
vencia – množstvo vystúpení počas 
minulého roka. Videli a počuli sme 
ich od februára na fašiangovej zabí-
jačke, na Dňoch obce, podujatiach 
poriadaných rímskokatolíckou fa-
rou, na starostovskom guláši. 
O ich kvalite svedčila i schopnosť 
hrať na náročných podujatiach, aký-
mi sú reprezentačné plesy. 
Celkom v Ladcoch účinkovali se-
demkrát a mimo našej obce mali 15 
vystúpení. 

Dňa 2. januára t.r. sme so smútkom 
prijali správu o úmrtí nášho člena a 
aktívneho občana – Hornoladčana 
Štefana Kumana. Narodil sa 1. júna 
1956, zomrel teda vo veku, kedy sa 
ešte neodchádza. Bol veľmi aktívnym 
členom DHZ od roku 1974, nakoniec 
v hodnosti zbormajstra. Rybár, fanú-
šik ladčianskeho futbalu, člen komi-
sie pre Horné Ladce, organizátor kul-
túrnospoločenských podujatí. Bude 
v Horných Ladcoch chýbať pri stava-
ní mája, pálení Ďura, varení gulášu na 
hody a iných akciách. 
Je nám ľúto, že si nás navždy opustil. 
Nezabudneme na Teba!

Výbor DHZ

V čase výročného hodnotenia mala 
organizácia 23 členov v Považskej 
cementárni, a.s. a 44 členov v obci. 
Na schôdzi riešili úlohy vyplývajúce 
z hlavných smerov činnosti, najmä z 
oblasti školenia, výcviku, športových 
súťaží hasičských družstiev, preven-
tívnej činnosti a údržby techniky. 
V júni zasahovali členovia zásaho-
vého družstva pri likvidácii požia-
ru v rodinnom dome v Horných 
Ladcoch. Pomáhali obci pri dovoze 
vody, čistení ciest, zúčastnili sa niek-
torých cirkevných akcií. 
Veľká pozornosť sa venovala pre-
ventívnej činnosti. V novembri to 

Dňa 13. januára 2018 sa členovia Dobrovoľného ha-
sičského zboru v Ladcoch zišli na výročnej schôdzi v 
chate Cementár v Belušských Slatinách. 

bola protipožiarna prehliadka v ro-
dinných domoch spojená s osveto-
vou činnosťou. 
Tradične upriamili pozornosť a 
energiu na prípravu a uskutočne-
nie súťaží v hasičskom športe, kde 
zbor reprezentovali družstvá detí, 
dorasteniek a žien. O tom sme vás 
pravidelne informovali na stránkach 
Ladeckých zvestí. 
Na výročnom hodnotení prijali Plán 
hlavných úloh na rok 2018. Plán ob-
sahuje všetky úlohy, ktoré sa počas 
roka premenia na dielčie a budú sa 
postupne plniť. 



V učilišti pripravujú

Prázdniny v roku 2018

Palackého potopa Informácie veriacim po novom

Ako Ladčania čítajú

V Odbornom učilišti internátnom v Ladcoch pripra-
vujú zaujímavé podujatia – súťaže, kde môžu učni od-
boru záhradník preukázať vedomosti a zručnosť. 
24. februára to bude školské kolo súťaže v aranžovaní. 
14. marca vycestuje súťažné družstvo na tradičné me-
ranie zručnosti a estetických schopností – tradičnú sú-
ťaž Kelčské vázání.
Táto súťaž má zvláštnu príchuť. Pretože obec Ladce 
a mesto Kelč majú cezhraničnú partnerskú zmluvu o 
spolupráci a doteraz si ladčianskí učni vždy odniesli z 
Kelča nejakú cenu. 
11. apríla privítajú v Ladcoch žiakov z učilíšť z celé-
ho Slovenska. Zídu sa u nás na Celoslovenskej súťaži 
zručnosti a odborných vedomostí v učebnom odbore 
záhradník. 

Prvé prázdniny – jed-
nodňové voľno po hod-
notení 1. školského po-
lroka majú už žiaci za 
sebou. Školáci Trenčian-
skeho kraja už po dvoch 
týždňoch od 19. februá-
ra do piatku 23. februára 
si budú užívať tzv. jarné 
prázdniny. 
Veľkonočné sviatky 
zostanú žiaci doma od 
štvrtka 29. marca do 
utorka 3. apríla. Vyučo-
vanie im začne teda 4. 
apríla. 

V roku 2017 bolo v obecnej knižnici 139 čitateľov, z 
čoho podiel detských čitateľov bol 50 a dospelých 
89. Bolo to menej ako v roku predchádzajúcom.
Z osvetovej činnosti s knihou a zo zaujímavých 
podujatí v knižnici sme v marci – v rámci Mesiaca 
knihy – zaznamenali Rozprávkovú noc v knižnici, 
v ktorej pre deti organizátori pripravili aktivity za-
merané na knihy, spisovateľov, hádanky, tvorenie 
básní a pod. 
V tom istom mesiaci v rámci propagácie knihy a čí-
tania navštívia žiaci 1. – 4. ročníka ZŠ pod vedením 
svojich učiteľov knižnicu.
V roku 2018 bude knižnica otvorená každú stredu 
od 15:00 – 18:00 hodiny.
Poplatok na celý rok je 1 € dospelí čitatelia a 0,50 € deti. 

V archíve sme našli zaujímavý dokument o veľkej po-
vodni v povodí Váhu, konkrétne v lete 1813. Pokiaľ 
vieme, nikdy predtým ani potom, vody Váhu nespô-
sobili také straty na ľudských životoch a na majetku 
občanov bývajúcich v povodí rieky. 
Škody vznikli vo všetkých stoliciach, ktorými Váh pre-
tekal: Liptovskej, Oravskej, Turčianskej, Nitrianskej a 
najmä našej – Trenčianskej. 
Ohromné škody poznamenali život závislý od poľno-
hospodárstva na dlhý čas. Povodeň po dlhých daž-
ďoch prišla náhle a vody kulminovali v nočných hodi-
nách, preto našli ľudí nepripravených.
Najviac ľudí sa utopilo v Trenčianskej župe – 235, z 
toho štatistika uvádza 44 Trenčanov (mešťanov) a 194 
sedliakov. Z celkového počtu bolo 78 detí. V to leto 
1813 si Váh vo všetkých župách vyžiadal 287 obetí (94 
detí, 92 žien, 101 mužov). 
Okrem ľudských životov sa utopili tisícky hospodár-
skych zvierat, koní, hovädzieho dobytka, oviec, ošípa-
ných. Voda odniesla obrovské množstvo ornej pôdy 
a porastov, zváľala obytné domy a hospodárske bu-
dovy. Osobitná komisia vypočítala škody na vysokú 
sumu 4 638 808 zlatých. 
Štatistika uvádza aj to, koľko bolo mŕtvych zemepá-
nov (1) a koľko sedliakov (ostatní).
Od tejto smutnej udalosti, ktorá zasiahla najviac okre-
sy Púchov, Ilava, Trenčín a Nové Mesto nad Váhom, 
uplynie tohto leta 205 rokov. 
Okolo tragédie sa traduje zaujímavá udalosť z Trenčína. 
V tieto dni roku 1813 bol na návšteve v župnom meste 
František Palacký, český spisovateľ, politik a historik. 
Ubytoval sa v hoteli (pri starom moste) a večer navštívil 
trenčiansku faru. Pre veľký lejak, ktorý sa v noci spustil, 
ho presvedčili, aby zostal nocovať na fare. A mal šťastie. 
Keď sa ráno vybral do hotela zistil, že hotela niet – zo-
brala ho voda. Regionálni historici ešte aj dnes nazývajú 
túto tragédiu „Palackého potopa“. 

Rímskokatolícka fara v 
Ladcoch za pomoci Po-
važskej cementárne, a.s. 
začala vydávať občasník 
farnosti Ladce – Farské 
listy. 
Prvé číslo Farských listov 
vyšlo vo veľmi dobrej gra-
fickej úprave a s obsahom 
prinášajúcim zaujímavé 
pohľady na aktivitu veri-
acich ilustrovanú množ-
stvom fotografií. 
Farské listy pripravuje re-

dakčná rada v zložení: Pavol Turza, Tomáš Struňák, 
Mária Faturová, Katarína Filiačová.
Kontakt na redakciu je: ladce@fara.sk
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Život  v  obci

Prázdniny, na ktoré naj-
viac čakajú deti sú veľké 
dvojmesačné, ktoré sa 
začnú v pondelok 2. júla. 
Do školy sa vrátia až 3. 
septembra 2018.
Ďalšie prázdniny, už v 
novom školskom roku, 
budú jesenné v čase od 
31. októbra do 2. novem-
bra (do školy sa vrátia v 
pondelok 5. novembra). 
Budúce vianočné prázd-
niny začínajú 21. decem-
bra 2018 a končia 7. ja-
nuára 2019.



V živote prváčikov sa dejú samé veľké veci. Museli si zvyk-
núť na novú pani učiteľku, triedu, učenie, domáce úlohy, 
povinnosti a pravidlá... Začala sa pre nich etapa života, kto-
rá sa im vryje do pamäti a budú na ňu spomínať celý život.

V utorok 19. decembra 2017 sa v Základnej škole konalo 
školské kolo literárnej súťaže v prednese slovenskej po-
vesti z pera ľubovoľného autora, ktorú všetci poznáme 
pod názvom Šaliansky Maťko.

Vianoce aj tento rok nám nežne zaklopali na naše školské 
dvierka a pri tejto príležitosti chlapci a dievčatá z 1. stupňa 
spolu s pani učiteľkami nacvičovali program, ale hlavne sa te-
šili na najkrajšie sviatky v roku. V čarokrásnej vianočnej vôni a 
atmosfére sme si vychutnali vystúpenie našich šikovných detí. 
Touto krásnou udalosťou sme si mohli popriať šťastné a veselé 
vianočné sviatky, ale aj nový rok.

Mgr. Eva Letková

Základná škola Ladce spolu so Základnou umeleckou školou 
veľmi pekne ďakuje žiakom, ktorí sa zapojili do výtvarnej sú-
ťaže pod názvom „Ochranárik čísla tiesňového volania 112 a 
civilnej ochrany“ vyhlásenej pre školský rok 2017/2018. Oce-
ňovanie výhercov sa uskutočnilo 1. decembra 2017. Veľmi nás 
teší, že medzi ocenenými žiakmi sa v II. kategórii ZŠ I. stupňa 
na treťom mieste umiestnila žiačka Bibiána Blažičková (1. roč-
ník) a v III. kategórii ZŠ II. stupňa taktiež na treťom mieste žiač-
ka Ivana Borovská (7. ročník). Ďakujeme za reprezentáciu našej 
školy a želáme veľa úspechov. 

Mgr. Eva Letková

V predposledný deň roka sa zišla päťdesiatka futbalistov, 
ktorí vytvorili 7 družstiev a odohrali tradičný Silvestrovský 
turnaj. Hralo sa systémom každý s každým. Víťazom turnaja 
sa stalo „Áčko“ v zostave Martinka, Gančar, Eliaš, E. Mrážik, 
Mir. Mikuška, P. Štrbák, F. Váň a Ondrašík. 

Aj keď sa prváci už veľmi tešili na polročné vysvedčenie, predsa 
len neodolali a prijali pozvanie na návštevu svojich kamarátov 
predškolákov a pani učiteliek z MŠ Ladce. Všetci vedeli, že utorok 
16. januára 2018 bude pre nich iný, výnimočný. Aj cesta zo školy 
do škôlky bola iná, celá biela, konečne zasnežená. Po príchode 
nás privítali vrelé objatia, zvedavé očká a nesmelé úsmevy. No 
už po chvíľke sme sa cítili ako doma, veď sme za dverami tejto 
triedy strávili veľa dní a radi sme si na všetko pospomínali. Vzá-
jomné predvedenie naučených básničiek, pesničiek, prekvape-
nia v podobe spoločného tanca, odbúralo nervozitu a s chuťou 
sme sa mohli opäť venovať hračkám, s ktorými sme sa tak radi 
hrávali. Zrazu to boli opäť deti, ktoré rýchlo zabudli na šlabikár, 
či príklady z matematiky a hrali sa na lekárov, stavbárov, koz-
monautov či pani kuchárky... Počas hier detí sa naskytol priestor 
pani učiteľkám Alenke Svádovej, Aďke Kotrasovej, Ivanke Mol-
nárovej a Evke Letkovej na príjemný rozhovor, výmenu skúse-
ností či plánovanie ďalšej spolupráce. Škôlkari, boli ste skvelí a 
my prváci sa už veľmi tešíme, keď prijmete pozvanie prísť medzi 
nás do prváckej triedy. Dúfame, že vás potešili naše darčeky a 
rovnako ako my, ste prežili krásne chvíle. Ďakujeme!

Mgr. Eva Letková

V I. kategórii žiakov 2. – 3. ročníka 
základnej školy bolo udelené iba 
2. miesto dvom žiakom Milanko-
vi Kušnierovi a Erike Fišerovej.
V II. kategórii žiakov 4. – 5. roční-
ka základnej školy bolo udelené 
2. miesto žiačke Cintii Izabele Mr-
vovej a na 3. mieste sa umiestnila 
Sára Kuniaková. 
V III. kategórii 3. miesto obsadila 
piatačka Zuzka Kušnierová.
Naši úspešní žiaci boli odmenení 

Aby toto obdobie bolo pre 
nich prelomové a pamätné, 
je popretkávané príjemnými 
udalosťami, medzi ktoré patrí 
aj slávnostný deň – pasovanie 
prvákov. Táto veľká udalosť 
sa konala dňa 30. novembra 
2017. Slávnostné fanfáry priví-
tali kráľovskú družinu, malých 
divadelníkov, pani učiteľky a 
samozrejme našich prváčikov 
s rodičmi. Po humornom di-
vadielku zaznela dlho očaká-
vaná pasovacia formulka z úst 
kráľovnej a kráľa – Pasujem ťa 
za prváka – po ktorej každý žiak 
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Školst vo

Tradičné pasovanie prvákov

Šaliansky Maťko

Posedenie pod jedličkou

Prváci na návšteve v MŠ

Pekné umiestnenie vo výtvarnej súťaži

či žiačka dostal pasovací dekrét 
a milý darček. Prváci preukázali 
svoje zručnosti aj vedomosti a 
dokázali, že budú plnohodnot-
nými členmi prváckeho cechu 
našej školy. Nakoniec si prváci 
v krásnych tričkách s pamät-
ným dátumom a obrázkom 
usilovných včielok zarecitovali, 
zatancovali a s hrdosťou a pek-
nými spomienkami odchádzali 
domov. Za pomoc ďakujeme 
všetkým, ktorí nám pomohli 
pri organizácii tohto milého 
podujatia. 

Mgr. Eva Letková

knižnými odmenami, ktoré boli 
zakúpené  z finančných pros-
triedkov Rodičovského združe-
nia. Ostatným žiakom, ktorí sa 
zúčastnili školského kola, ďakuje-
me za účasť.
Nakoľko porota neudelila ani jed-
no prvé miesto, okresného kola 
literárnej súťaže Šaliansky Maťko 
v Dubnici nad Váhom sa tento 
rok nezúčastníme.

Mgr. Jana Sitárová Futbal na Silvestra

Druhí skončili minuloroční víťazi „Red & Black“ v zložení M. 
Kvasnica, J. Haluska, L. Češko, Mar. Mikuška, Ačko, Lasko-
vič, Melúch a V. Mosorjak ml.. A na treťom mieste skončilo 
„Béčko“ v zložení J. Machala, L. Sviečka, Daniel a Erik Floriš, 
P. Štefanec a Bulejčík. Stretnutia rozhodovali Ľ. Porubčan, 
P. Babečka a sledovalo ich približne 40 priaznivcov futbalu. 
Po skončení sa všetci zúčastnení zahriali teplým čajom a ka-
pustnicou, ktorú pripravili Ľ. Belobrad a Mackura, za čo im 
patrí poďakovanie všetkých zúčastnených.
Ing. F. Gach
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Súťaže stolných tenistov 
prešli do druhej polovice

Návrat do jesene Majstrovské futbalové 
zápasy – jar 2018

Starí páni 

Hodnotenie účinkovania mužstva dospelých v jesennej časti 
očami trénera:
Celá príprava na uplynulý súťažný ročník smerovala k tomu, 
aby sme sa v novom súťažnom ročníku vyhli „záchranárskym 
prácam“. Mali k tomu prispieť aj nové posily a stabilizácia ká-
dra, prehovorenie niektorých hráčov, aby pokračovali vo svo-
jej hráčskej kariére v Ladcoch. No i napriek tejto snahe sme po 
jesennej časti ročníka na desiatom mieste tabuľky s 19 bodmi 
a v tabuľke pravdy máme -5 bodov, čo v konečnom dôsled-
ku nie je dobré hodnotenie. Paradoxom je, že v zápasoch na 
domácej pôde s poprednými mužstvami našej súťaže som bol 
spokojný s herným prejavom, no nebodovali sme. V priebe-
hu celej jesennej časti sme prakticky neodohrali dva zápasy 
po sebe v rovnakej zostave a v tomto vidím najväčšiu príčinu 
našich nevyrovnaných výkonov. Sú aj objektívne príčiny (za-
mestnanie), ale aj postoj niektorých hráčov k svojim povin-
nostiam ako hráčov. Ja tomuto hráčskemu kádru verím, lebo 
momentálne tabuľkové postavenie nevyjadruje skutočný stav 
jeho schopností. Dúfam, že sa tieto moje tvrdenia potvrdia v 
príprave a v celej jarnej časti. Na záver by som chcel poďakovať 
všetkým, ktorí nám robili  servis, od ktorých by sme si mali brať 
príklad, chuť a zodpovednosť. 

Príprava na novú sezónu
Mužstvo dospelých začalo prípravu na novú sezónu 9. januá-
ra. Hráči trénujú dvakrát v týždni. Naplánovaných je 6 príprav-
ných stretnutí (N. Dubnica, Košeca, Dubnica U19, H. Poruba, 
Strečno a Kvašov). Začiatok súťaže je plánovaný na víkend 10. 
- 11. marca 2018. Spestrením úvodu prípravy bola ich účasť na 
halovom turnaji o pohár OBFZ, ktorý sa konal dňa 13. januára 
v Púchove vo volejbalovej športovej hale. Turnaja sa zúčastnilo 
16 družstiev rozdelených do 4 skupín. Po víťazstvách s D. Koč-
kovcami  6:0, s Lysou 5:1 a FC Púchov 2:0 vo štvrťfinále zdolali 
Tuchyňu 3:0. Horkosť prehry okúsili v semifinále, keď podľahli 
Domaniži 1:3. V zápase o 3. miesto zvíťazili nad Streženicami 
4:1. Družstvo nastúpilo v zostave Machala, P. Štrbák, Oťahel, 
Halúska, Hafera, Floriš, Pravda, Kvasnica a Ostrolucký, ktorého 
sme získali na hosťovanie do konca sezóny z Opatovej nad Vá-
hom.

Ing. F. Gach
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Už sme si zvykli, že stolnotenisové družstvo TJ Tatran cemen-
táreň Ladce nás úspešne reprezentuje v oblastných súťaži-
ach tretej, piatej a šiestej ligy. 
V januári 2018 sa súťaže prehupli do druhej polovice. Pohľad 
na tabuľky po 19. januári je pre nás viac ako uspokojivý. 
V 3. lige, kde hrá 13 družstiev je 
A družstvo na predbežnom 3. 
mieste, keď z 13 zápasov 10 vy-
hrali a 3 prehrali. Získali 33 bo-
dov a aktívne skóre 144:90. Ta-
buľku vedú ŠK STO Prusy, ktoré 
neprehrali ani jeden zápas. 
Vynikajúce 2. miesto (po 19. ja-
nuári) zaujalo B družstvo, ktoré 
zatiaľ odohralo 12 zápasov (9 vy-
hrali, 1 remizovali a 2 prehrali) a 

Okrem 4 mužstiev, ktoré účin-
kujú v súťažiach, sa pravidelne 
dvakrát do týždňa v stredu a v 
sobotu stretávajú bývalí hráči 
„Starí páni“. Počas roka odohrali 
viac ako dve desiatky stretnutí 
so svojimi kolegami z blízkeho 
i ďalšieho okolia. V úvode nové-
ho roku 5. januára sa zúčastnili 
na halovom turnaji poriadanom 
Hornou Porubou v Púchove, kde 
skončili na 4. mieste.  Ing. F. Gach

získali 31 bodov. Na čele tabuľky 
je Dolný Moštenec s 36 bodmi. 
V prvej polovici tabuľky 6. ligy sa 
nachádza aj naše C družstvo. Po 
12 zápasoch získalo 27 bodov (5 
vyhrali, 5 remizovali a 2 prehrali), 
čo im zatiaľ stačilo na 4. miesto. 
Tabuľku viedol Zliechov A s 34 
bodmi. Reálny predpoklad je, že 
si tieto miesta udržia do konca 
súťaže. Optimistická vízia hovorí 
ešte o zlepšení. 

11.3. (ne)

18.3. (ne)

24.3. (so)

25.3. (ne)

31.3. (so)

1.4. (ne)

7.4. (so)

8.4. (ne)

14.4. (so)

15.4. (ne)

21.4. (so)

22.4. (ne)

28.4. (so)

29.4. (ne)

5.5. (so)

6.5. (ne)

12.5. (so)

13.5. (ne)

19.5. (so)

20.5. (ne)

26.5. (so)

27.5. (ne)

2.6. (so)

3.6. (ne)

9.6. (so)

10.6. (ne)

16.6. (so)

17.6. (ne)

P. Bystrica - Ladce
(14:30)

Ladce - Podolie
(15:00)

V. Hradná - Ladce
(15:00)

Ladce - Uhrovec
(15:30)

Lehota p.V. - Ladce
(15:30)

Ladce - Cigeľ
(15:30)

Tr. Turňa - Ladce
(16:00)

Ladce - Kanianka
(16:00)

Plevník - Ladce
(16:30)

Ladce - Z. Kostoľany
(16:30)

Brvnište - Ladce
(17:00)

Stará Turá - Ladce
(17:00)

Ladce - V. Uherce
(17:00)

Bošany - Ladce
(17:00)

Ladce - Chocholná
(17:00)

DospelíDátum Dorast St. žiaci

Ladce - Krajné
(12:30)

H. Súča - Ladce
(15:30)

Ladce - Košeca
(13:00)

Drietoma - Ladce
(13:00)

Ladce - Klatová N.V.
(13:30)

Stará Turá - Ladce
(16:00)

Ladce - H. Poruba
(14:00)

Prečín - Ladce
(14:00)

Ladce - Bošaca
(14:00)

Domaniža - Ladce
(14:30)

Ladce - FK Turaní
(14:00)

Udiča - Ladce
(14:30)

Ladce - Častkovce
(17:00)

N. Dubnica - Ladce
(10:30)

Ladce - Košeca
(10:30)

Dohňany - Ladce
(10:30)

Ladce - Beluša
(10:30)

Lednica - Ladce
(10:30)

Ladce - L.p.Makytou
(10:30)

Ilava - Ladce
(10:30)

H. Poruba - Ladce
(10:30)

Ladce - Borčice/
Bolešov
(10:30)


